
"Mentalitatea localã,
o mare problemã - clienþii
doresc produse premium,

la costuri minime"
lUn segment cu mare potenþial pentru dezvoltarea companiei GEZE este

cel al serviciilor "after sales"

Interviu cu
Vlad Stanislav,
managing
director GEZE
România

Reporter: Cum a evoluat piaþa pe
care activaþi în 2017, la nivel local, ºi
care sunt estimãrile pentru 2018? Cum
este aceastã evoluþie comparativ cu
trendul internaþional în materie?

Vlad Stanislav: Vedem încã de
anul trecut o evoluþie în construcþii,
cu expansiuni masive în zona de of-
fice, retail ºi industrial. Aceste seg-
mente sunt principalele pe care acti-
vãm, ceea ce înseamnã cã, pentru
business-ul GEZE, anii 2018-2019
vor fi ani de creºtere, mai ales ca
avem proiecte în derulare, unde ur-
meazã sã livrãm produsele despre
care discutãm de acum 1-2 ani.

Este posibil sã aparã probleme din
cauza instabilitãþii politice, prelun-
girea ºi amplificarea acestei instabi-
litãþi putând afecta intenþiile investi-
torilor.

Reporter: Ce cotã aveþi pe piaþa no-
astrã ºi la cât þintiþi pe termen mediu?

Vlad Stanislav: Având în vedere
cã produsele GEZE se regãsesc în
majoritatea proiectelor de birouri,
retail sau industriale, iar în unele ca-
zuri chiar în exclusivitate, putem
spune cã ne numãrãm printre liderii
pieþei din România, poziþie pe care
intenþionãm sã o consolidãm ºi am-
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plificãm ºi pe viitor.

Reporter: Care este segmentul cu
cea mai mare cerere pe piaþa pe care
activaþi? Care este segmentul cu cel
mai mare potenþial în viitor?

Vlad Stanislav: În ceea ce priveºte
ponderea vânzãrilor pe game de
produse, aproximativ 70% din
vânzãri sunt din zona tehnologiei
destinate uºilor, fie ele manuale sau
automatizate, în timp ce restul de
30% provine din segmentul deschi-
derii automatizate a ferestrelor, în
special pentru funcþia de desfumare.

Înregistrãm cea mai bunã cotã de
piaþã pe zona de retail, de peste
50%, datoritã unor proiecte mari de
referinþã, cum ar fi: Park Lake, Veran-
da Mall, Mega Mall, Lidl, Kaufland ºi
Dedeman. ªi pe zona de office ne
mândrim cu o cotã de 50%, unde
am oferit produse GEZE nu doar în
Bucureºti, ci ºi în poluri regionale
precum Timiºoara, Cluj, Iaºi.

Dacã vorbim de un segment cu
potenþial, cel de servicii "after sales"
ocupã un rol important în dezvolta-
rea companiei, programul GEZE Ser-
vice multibrand cunoscând o
creºtere importantã la nivel naþio-
nal. Astfel, în ultimul an, divizia de
service ºi mentenanþã a companiei
ºi-a îmbunãtãþit rezultatele,
ajungând la aproximativ 10-12%.

Reporter: Care sunt cele mai im-
portante proiecte în care sunteþi
parteneri? Care a fost cel mai amplu
proiect în care v-aþi implicat?

Vlad Stanislav: Toate proiectele
ne sunt dragi ºi ne implicãm în ace-
eaºi mãsurã, în plus, fiecare are spe-
cificitãþile lui, provocãri ºi aspecte
care ne fac sã gândim mereu diferit
ºi personalizat. Astfel, optimizarea
trebuie fãcutã în colaborare cu pro-
iectantul clãdirii, pentru a putea ob-
þine cel mai avantajos scenariu.

Printre cele mai importante astfel
de proiecte amintim: Bucharest One,
The Bridge, Siemens Continental
Timiºoara, The Office Cluj, United
Business Center, Veranda Mall, Pri-
ma Shops Oradea, Shopping City
Piatra Neamþ, Vox Timiºoara, Bega
Offices Timiºoara, Riviera Cluj, Clãdi-
rea 3 Ideo, Bistriþa Retail Park, Mater-
nitatea din Braºov, Hotelul Hilton.

Reporter: Care sunt cele mai mari
probleme cu care vã confruntaþi în
activitatea dumneavoastrã?

Vlad Stanislav: Cea mai mare pro-
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blemã derivã din mentalitatea loca-
lã, care are la bazã dorinþa unor solu-
þii ºi produse premium, la costuri mi-
nime, întrucât piaþa nu este dispusã
sã îºi asume nivelul de cost core-
spunzãtor. Iar aceastã problemã se
amplificã din cauza bugetelor calcu-
late incorect, pe baza unor produse

de clasã inferioarã ºi a lipsei de core-
lare a bugetelor cu soluþiile tehnice
corespunzãtoare.

Reporter: Aþi anunþat o cifrã de
afaceri de peste 3,5 milioane de euro
pentru anul fiscal 2016/2017. Care
sunt estimãrile pentru rezultatele fi-
nanciare din exerciþiul fiscal curent?

Vlad Stanislav: Anul financiar
2016/2017 s-a încheiat cu o cifrã de

afaceri de 3,5 milioane de euro,
depãºind þinta stabilitã. Iar previziu-
nea pentru anul financiar 2017/2018
este de a atinge o cifrã de afaceri de
4 milioane de euro, înregistrând
astfel o creºtere de aproximativ 15%
faþã de anul anterior.

Reporter: Câþi angajaþi aveþi în
România? Intenþionaþi sã atrageþi for-
þã de muncã anul acesta? Întâmpinaþi
probleme în recrutarea de personal?

Vlad Stanislav: În acest moment,
avem 14 angajaþi, dar ne planificãm
dezvoltarea departamentului service
ºi mentenanþã in house ºi, de aseme-
nea, extinderea echipei de vânzãri.

Reporter: Aveþi în vedere vreo in-
vestiþie pentru extindere, anul aces-
ta sau în anii urmãtori?

Vlad Stanislav: Intenþionãm sã ex-
tindem echipa de vânzãri, ceea ce va

atrage investiþii în dotãri ºi în dezvol-
tarea personalului, cu training-uri ºi
seminare în Germania. La nivelul de
produs, ne pregãtim pentru imple-
mentarea GEZE Cockpit - o soluþie
inovatoare de management ºi inter-
conectare a clãdirii, dar ºi a altor pro-
duse state-of-the-art.

Reporter: Sunteþi interesaþi de
vreo achiziþie sau alianþã cu altã
companie din domeniul în care acti-
vaþi sau aþi primit, vreodatã, oferte
de preluare?

Vlad Stanislav: Nu, întrucât strate-
gia curentã a grupului GEZE la nivel
internaþional este de a avea o creºtere
organicã.

Reporter: Vã mulþumesc!
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GEZE România face parte din grupul austriac GEZE

GmbH, care se numãrã printre cei mai importanþi

dezvoltatori ºi producãtori de sisteme de construcþie a

uºilor la nivel mondial, ferestre ºi de tehnologie de

siguranþã. GEZE oferã o gamã largã de produse,

formatã din sisteme de uºi automate ºi tehnica uºilor,

construcþii din sticlã, instalaþii de evacuare a fumului

ºi a cãldurii (RWA), sisteme de siguranþã, precum ºi

sisteme de ferestre ºi de ventilare.
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